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Spoštovani udeleženke in udeleženci današnjega strokovnega srečanja, 

spoštovana ga. Vlasta Nussdorfer, varuhinja človekovih pravic, 

spoštovani dr. Grega Strban prodekan Pravne fakultete, spoštovana ga. 

Darja Groznik predsednica Zveze prijateljev mladine, spoštovana 

državna svetnica mag. Darja Kuzmanič Korva, referentke in referenti, 

slušatelji iz strokovne, politične in civilne javnosti, gospe in gospodje, 

dovolite mi, da pozdravim današnje srečanje v imenu Državnega sveta – 

drugega doma slovenskega parlamenta.  

Družina je osnovna celica vsake družbe. Z razvojem družbe se 

spreminja tudi družina, odnosi v njej in pogledi nanjo. A vselej razumemo 

družino predvsem kot skupnost, ki svojim članom zagotavlja varnost, 

zavetje in osnovne potrebe.  

Vse to se za marsikaterega otroka poruši, ko starša presodita, da je 

ločitev zanju najboljša rešitev. Dejstvo je, da število ločitev v razvitem 

svetu narašča in tudi v Sloveniji postaja ta pojav skoraj vsakdanja 

izkušnja. Po statističnih podatkih razpade že vsaka tretja zakonska 

zveza.  

Predvsem je zaskrbljujoče, da se z večanjem števila ločitev povečuje 

število otrok, ki so žrtve sporov med staršema. Velikokrat gre za igro 

čustev, ki se ne meni za racionalne rešitve v korist otrok.  Ti v tem 

procesu predstavljajo šibkejše, tišje in ranljivejše udeležence. Otrok se 

znajde v vrtincu institucij, ki bi morali pomisliti najprej na njegove 



interese. Vse, kar naj bi ga varovalo pred zlorabo in oškodovanjem, se 

spreminja v svoje nasprotje. 

Državni svet RS, kot del zakonodajne veje oblasti, nima velikih možnosti, 

da neposredno vpliva na kakovost dela posameznih institucij.  Kljub temu 

pa lahko skupaj s strokovno in civilno družbo predlaga rešitve tudi na 

tako občutljivih področjih, o katerih bo govora danes.  

V Državnem svetu smo pred leti in v zadnjem obdobju na pobudo 

Komisije za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide ter v 

sodelovanju z varuhinjo človekovih pravic, že izvedli strokovni posvet o 

vprašanju, kako najti čim bolj učinkovite rešitve za preprečevanje nega-

tivnih posledic ločitvenih postopkov.  

Veliko pozornosti smo namenili  iskanju načinov za ustrezno izobraževa-

nje staršev in odločevalcev v postopkih reševanja teh zadev ter 

spregovorili o morebitnih spremembah zakonodaje. 

Na to temo je izšel tudi zbornik posvetov in razprav z naslovom »Otrok v 

vrtincu odločitev institucij«, ki se dotika tudi vsebine današnjega posveta. 

Marsikatera vprašanja, ki smo si jih takrat zastavljali, kljub jasno podanim 

priporočilom, ostajajo aktualna še danes. Starševska interesi in pravo se 

prepogosto znajdejo na različnih bregovih kot poglobljen razmislek o 

interesih otroka. Številna  vprašanja ostajajo zapleten strokovni, 

institucionalni in zakonodajni izziv, mimo katerih ne bo mogel tudi 

tokratni posvet. 

Spoštovani, 

želim, da bi današnji posvet predstavljal pomemben prispevek k 

izmenjavi pogledov in izkušenj strokovnjakov iz različnih institucij na 

problem otroka, ko se ta znajde v družinskih sporih, še posebej v 



postopkih razveze staršev. Na žalost imam tudi sam izkušnje v različnih 

vlogah ločitvenih postopkov, tako kot otrok, kot starš. Zato se zavedam, 

da so v situacijah, kjer se člani družine  odzivajo praviloma čustveno, 

institucije pomemben gradnik ustreznih  rešitev. 

Vsem prisotnim želim prijetno in plodno strokovno druženje. Zahvaljujem 

se vam  za pozornost. 

 

 


